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Pöytäkirja on tarkastettu ja hyväksytty

19.09.2024

Tapio Huhtanen
 

19.09.2024

Petri Huru
 

Pöytäkirjan nähtävänäolo
Pöytäkirja on julkisilta osin nähtävänä Porin kaupungin verkkosivuilla 20.9.2024 alkaen.

hallintopäällikkö Johanna Jokelainen
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§ 87
Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen

Tästä kokouksesta on annettu tieto kuntalain ja hallintosäännön määräysten 
mukaisesti toimittamalla kokouskutsu kaupungin verkkosivuille. Lisäksi kutsu 
esityslistoineen on toimitettu sähköisenä valtuutetuille säädetyn ajan kuluessa.

Ehdotus

Todetaan estyneet valtuutetut ja heidän tilalleen kutsutut varajäsenet, minkä jälkeen 
suoritetaan nimenhuuto.

Kokouskäsittely
Tästä kokouksesta on annettu tieto kuntalain ja hallintosäännön määräysten 
mukaisesti toimittamalla kokouskutsu kaupungin verkkosivuille 11.9.2024. Lisäksi 
kutsu esityslistoineen on toimitettu sähköisenä valtuutetuille säädetyn ajan kuluessa.

Merkitään, että seuraavat valtuutetut ovat ilmoittaneet olevansa estyneitä 
saapumasta tähän kaupunginvaltuuston kokoukseen, minkä johdosta paikalle on 
kutsuttu seuraavat varajäsenet:

Estynyt valtuutettu:                  Kutsuttu varajäsen:

Jani-Petteri Pajukoski                Teuvo-Jukka Urho

Jarno Joensuu                             Helena Heljakka

Mika Aho                                     Jukka Heinonen

Raisa Ranta                                 Oili Heino

Erno Välimäki                             Johanna Huhtala

Emmastiina Hesso                     Jarno Valtonen

Neea Kähkönen                          Joonas Ryynänen.

Kokous todetaan näin ollen laillisesti koolle kutsutuksi ja valtuutettujen lukumäärään 
nähden myös päätösvaltaiseksi.

Merkitään, että valtuutettu Krista Kiuru saapui kokoukseen tämän asiakohdan 
käsittelyn aikana kello 18.01.

Merkitään, että valtuutettu Sini Solala saapui kokoukseen tämän asiakohdan käsittelyn 
aikana kello 18.03.

Päätös
Kokous todettiin laillisesti koolle kutsutuksi ja valtuutettujen lukumäärään nähden 
myös päätösvaltaiseksi.
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§ 88
Pöytäkirjan tarkastus

Ehdotus

Pöytäkirjan tarkastajiksi valitaan Tapio Huhtanen ja Petri Huru (varalla Jarno Joensuu).

Pöytäkirja tarkastetaan 19.9.2024

Kokouskäsittely
Merkitään, että valtuutettu Mika Tuhkanen saapui kokoukseen tämän asiakohdan 
käsittelyn aikana kello 18.04.

Päätös
Pöytäkirjan tarkastajiksi valittiin Tapio Huhtanen ja Petri Huru (varalla Juha 
Joutsenlahti).

Pöytäkirja tarkastetaan 19.9.2024.

_____

Merkitään, että tämän asiakohdan käsittelyn jälkeen kaupunginvaltuusto kuuli 
strategia- ja hyvinvointijohtaja Tomi Lähteenmäen ja ehkäisevän päihde- ja 
mielenterveystyön koordinaattori Eveliina Tervaniemen ”Mielen hyvinvointi, yksinäisyys 

” -esityksen.ja nettiriippuvuus

Merkitään, että Tomi Lähteenmäki ja Eveliina Tervaniemi poistuivat kokouksesta kello 
18.57.
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Kaupunginhallitus, § 354,09.09.2024
Kaupunginvaltuusto, § 89, 16.09.2024

§ 89
Kaupunginvaltuustolle järjestettävät valtuustoinfot koskien Pori Energia Oy:n 
vähemmistöosuuden myynnin valmistelua

PRIDno-2024-3486

Kaupunginhallitus, 09.09.2024, § 354

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Kaupunginvaltuusto on 26.8.2024 § 71 päättänyt Pori Energia Oy:n 
vähemmistöosuuden myynnin valmistelusta muun muassa seuraavaa: 
Kaupunginvaltuusto on velvoittanut kaupunginhallituksen asian valmistelun aikana 
parhaaksi katsomallaan tavalla pitämään kaupunginvaltuuston ajan tasalla 
myyntiprosessin etenemisestä. Lisäksi valtuusto hyväksyi ponnen, jossa korostettiin 
valtuutettujen riittävää ja laajaa tiedonsaantia.

Pori Energian vähemmistöosuuden myynnin valmistelutyöryhmä on valmistellut asiaa 
ja päättänyt esittää, että kaupunginvaltuuston tiedonsaannin turvaamiseksi pidetään 
valtuustoinfot valmistelun edetessä kaupungintalon valtuustosalissa seuraavan 
aikataulun mukaisesti:

perjantai 27.9.2024 kello 15.00
maanantai 4.11.2024 kello 18.00
perjantai 13.12.2024 kello 15.00.

Valtuustoinfoihin kutsutaan varsinaiset valtuutetut. Mikäli valtuutettu on estynyt 
saapumasta valtuustoinfoon hänen sijaansa kutsutaan varavaltuutettu. 
Hallintopalvelut huolehtivat varavaltuutettujen kutsumisesta. Tilaisuudet eivät ole 
avoimia yleisölle. Kuntalaisten tiedonsaannista huolehditaan tuottamalla 
kuntalaisinfoja verkkoon valtuustoinfojen yhteydessä.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, toimialajohtaja, elinvoima- ja ympäristötoimiala

Kaupunginhallitus päättää ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että kaupunginvaltuusto:

päättää pitää Pori Energia Oy:n vähemmistöosuuden myynnin valmistelua 
koskevat valtuustoinfot seuraavan aikataulun mukaisesti:

perjantai 27.9.2024 kello 15.00
maanantai 4.11.2024 kello 18.00
perjantai 13.12.2024 kello 15.00

päättää, että valtuustoinfoihin kutsutaan valtuutetut. Mikäli valtuutettu on 
estynyt saapumasta valtuustoinfoon hänen sijaansa kutsutaan varavaltuutettu. 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
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Kaupunginhallitus päätti ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että kaupunginvaltuusto:

päättää pitää Pori Energia Oy:n vähemmistöosuuden myynnin valmistelua 
koskevat valtuustoinfot seuraavan aikataulun mukaisesti:

maanantai 30.9.2024 kello 18.00
maanantai 4.11.2024 kello 18.00
perjantai 13.12.2024 kello 17.00

päättää, että valtuustoinfoihin kutsutaan valtuutetut. Mikäli valtuutettu on 
estynyt saapumasta valtuustoinfoon hänen sijaansa kutsutaan varavaltuutettu.

Kaupunginvaltuusto, 16.09.2024, § 89

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 9.9.2024 § 354.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely on historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto:

päättää pitää Pori Energia Oy:n vähemmistöosuuden myynnin valmistelua 
koskevat valtuustoinfot seuraavan aikataulun mukaisesti:

maanantai 30.9.2024 kello 18.00
maanantai 4.11.2024 kello 18.00
perjantai 13.12.2024 kello 17.00

päättää, että valtuustoinfoihin kutsutaan valtuutetut. Mikäli valtuutettu on 
estynyt saapumasta valtuustoinfoon hänen sijaansa kutsutaan varavaltuutettu. 

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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Kaupunginhallitus, § 336,02.09.2024
Kaupunginvaltuusto, § 90, 16.09.2024

§ 90
Lainan myöntäminen, Suisto Kiinteistöt Oy:n kassalainan muuttaminen antolainaksi

PRIDno-2024-3387

Kaupunginhallitus, 02.09.2024, § 336

Valmistelijat / lisätiedot:
Tuomas Hatanpää, Pauliina Mäenpää
tuomas.hatanpaa@pori.fi, pauliina.maenpaa@pori.fi
talous- ja hallintojohtaja, johtava juristi

Taustaa

Suisto Kiinteistöt Oy (myöhemmin yhtiö) on Porin kaupungin 100 %-sesti omistama 
tytäryhtiö. Se kuuluu Porin kaupunkikonserniin ja on yksi strategisista yhtiöstä. Yhtiö 
omistaa n. 100 ha:n kiinteistökokonaisuuden Porin Mäntyluodossa (telakka), jolla 
sijaitsee n. 54.000 m  teollisuus- ja toimistorakennuksia sekä n. 6 ha:n 2

kiinteistökokonaisuuden Porin Karjarannassa, jolla sijaitsee n. 18.000 m  2

vuokrattavissa olevia teollisuus-, varasto- ja toimistorakennuksia sekä 3 ha:n 
kiinteistökokonaisuuden ja sillä sijaitsevat rakennukset Porin Tahkoluodossa. Lisäksi 
yhtiö omistaa Porin Tiilimäellä vanhoja ammattikorkeakoulurakennuksia, jotka on 
vuokrattu Porin kaupungille.

Yhtiö osti 4.10.2021 allekirjoitetulla kauppakirjalla Mäntyluodon telakkakiinteistön, 
jonka kiinteistötunnukset ovat 609-65-4-4 ja 609-65-4-18. Yhtiö vuokrasi alueet ja 
rakennukset toimijalle, joka on nykyään nimeltään Enersense Offshore Oy. 
Kiinteistökokonaisuuden kauppasumma oli 8.000.000,00 euroa, joka suoritettiin osin 
yhtiön kassavaroin (1.700.000,00 euroa) ja osin Porin kaupunginhallituksen tätä 
tarkoitusta varten myöntämällä 6.300.000,00 euron kassalainalla. Yhtiö kilpailutti 
pitkäaikaisen lainan ja kaupunginvaltuusto päätti 15.11.2021 § 225 myöntää yhtiön 
enintään 6.300.000,00 euron suuruiselle lainalle kaupungin omavelkaisen takauksen 
siten, että kaupungin takaus kattaa 80 % yhtiölle myönnettävästä lainasta ollen siis 
maksimissaan 5.040.000,00 euroa. Valtuuston takauspäätöksestä valitettiin, eikä 
päätöstä pantu täytäntöön. Asia siirtyi hallinto-oikeuden käsiteltäväksi, eikä pankki 
lainvoimaisen takauspäätöksen puuttuessa voinut myöntää kyseistä lainaa.

Kaupunginvaltuuston takauspäätös sai lainvoiman vasta 22.12.2023, kun korkein 
hallinto-oikeus hylkäsi valittajan hallinto-oikeuden päätöksestä (3.5.2023) tekemän 
valituslupahakemuksen.

Kaupungin syksyllä 2021 myöntämän kassalainan laina-aikaa on jatkettu 
kaupunginhallituksen päätöksillä 20.12.2021 § 893, 19.12.2022 § 791 ja 18.12.2023 § 
570 vuosittain. Laina-aika jatkuu vuoden 2024 loppuun saakka. 

Suisto Kiinteistöt Oy:n hakemus

Koska asian käsittelyyn eri oikeusasteissa kului useampi vuosi, on laina-asian 
valmistelu jouduttu aloittamaan yhtiössä uudelleen.
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Suisto Kiinteistöt Oy:n hallitus on 27.8.2024 päättänyt esittää Porin kaupungille 
kassalainan muuttamista antolainaksi seuraavasti:

"Päätetään pyytää Porin kaupungilta nykyisen 6,3 m€ kassalainan muuttamista ns. 
antolainaksi alla kuvatuin ehdoin:  

15 vuoden laina-aika  
lyhennykset annuiteettilyhennyksen tapaisesti vuosittain, niin että vuosittain 
maksettava erä on samansuuruinen (sis. korko ja lyhennys) 

Päätetään pantata lainan vakuudeksi Porin kaupungille 2 x 5 m€ kiinteistökiinnitykset  MML
/128616/72/2020 ja MML/128631/72/2020. 

Valtuutetaan toimitusjohtaja neuvottelemaan ko. laina Porin kaupungilta ja 
sopimaan  yksityiskohdista sekä allekirjoittamaan laina-asiakirjat ja panttaussitoumus yllä 
olevan  mukaisesti. Nostettavalla antolainalla maksetaan loppuun nykyinen kassalaina (6,3 
m€) Porin kaupungille." 

Talous- ja hallintoyksikön valmistelema esitys

Kaupungin talousjohto on neuvotellut yhtiön johdon kanssa ja päätynyt puoltamaan 
kaupungin myöntämää antolainaa seuraavin, yhtiön hallituksen esittämin ehdoin: 
lainan pääoma 6.300.000,00 euroa, laina-aika 15 vuotta, lainan vakuudeksi 
kiinteistökiinnitykset  kaksi panttikirjaa á 5.000.000,00 euroa, numerot: MML/128631:
/72/2020 ja MML/128616/72/2020 ja lainan lyhennys vuosittain 
annuiteettiperiaatteella. Lainasta perittäväksi koroksi kaupungin talousjohto esittää 12 
kk euribor + 1,20 %. Lainan marginaali (1,20 %) eli hinta perustuu 
markkinahinnoitteluun, johon on lisätty takausprovisio, jonka kaupunki olisi perinyt 
yhtiölle myönnettävästä takauksesta.

Laina- ja takauspäätöksiä tehtäessä tulee huomioida kiellettyä valtiontukea koskeva 
sääntely. Kuntalain 129 §:n mukaan kunnan myöntämä laina, takaus tai muu vakuus ei 
saa vaarantaa kunnan kykyä vastata sille laissa säädetyistä tehtävistä. Kunta ei saa 
myöntää lainaa, takausta tai muuta vakuutta, jos siihen sisältyy merkittävä 
taloudellinen riski. Kunnan edut tulee turvata riittävän kattavilla vastavakuuksilla.

Kyseinen laina ei kaupungin arvion mukaan vaaranna kunnan kykyä vastata sille laissa 
säädetyistä tehtävistä. Antolainaa hakee Porin kaupungin kokonaan omistama 
tytäryhtiö. Rahoitus kohdistuu käytännössä telakkakiinteistöön, jonka taloudelliset 
vaikutukset ulottuvat pitkälle tulevaisuuteen: potentiaalisena merituulivoimaloiden 
jalustojen valmistuspaikkana, merituulivoimaloiden komponenttien välivarastona ja 
uusien teollisten investointien kohteena. Nämä tulevaisuuden näkymät tukevat Porin 
kaupunkistrategian johtoajatusta ja tavoitetta kestävästä kasvusta. 

Yhtiö antaa antolainan vakuudeksi kaupungille panttikirjat yhteensä 10.000.000 euroa, 
jotka kohdistuvat Sataman alueen kiinteistöihin. Yhtiöllä ei ole muita lainoja. Lainan 
hinta on markkinaehtoinen ja vakuudet ovat riittävät sekä muut lainan ehdot ovat 
vertailtavissa markkinoilta saataviin rahoitusratkaisuihin. Näillä perustein tähän 
lainaan ei katsota sisältyvän kiellettyä valtiontukea.

Porin kaupungin konserniohjeen kohdassa "  todetaan 13.1. Konsernirahoitus"
tytäryhtiöiden rahoituksen hankkimiseen seuraavat kaksi tapaa: joko konsernin 
sisäinen rahoitusratkaisu tai suoraan pääomamarkkinoilta kaupungin omavelkaisella 
takauksella tai muilla vakuuksilla haettu laina. Tässä tapauksessa esitetään konsernin 
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sisäistä rahoitusratkaisua. Yhtiön toiminta on strategisesti tärkeää ja tämä 
rahoitusratkaisu tuo lisävakautta yhtiölle.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus esittää, että kaupunginvaltuusto päättää myöntää Suisto Kiinteistöt 
Oy:lle antolainan 6.300.000 euroa. Lainan ehdot ovat edellä esitetyt: laina-aika 15 
vuotta, lyhennykset vuosittain, annuiteettilyhennys. Lainan korko on 12 kk euribor + 
1,20 %. Lainan vakuudeksi kaupunki saa edellä esittelyosassa tarkemmin yksilöidyt 
kiinteistökiinnitykset Sataman telakkakiinteistöön 2 x 5.000.000 euroa.

Kaupunginvaltuusto päättää lisäksi, että lainan myöntämisen ehtona ovat seuraavat:

Kaupunginhallituksella on oikeus tarkistaa tarvittaessa lainan marginaalin 
määrää myöhemmin luokituslaitosten arviointien ja Euroopan komission 
antolainoina myönnettyjen valtiontukia koskevan tiedonannon perusteella.
Yhtiö sitoutuu käyttämään nyt myönnetyn lainan kassalainansa takaisinmaksuun 
Porin kaupungille. Ilman Porin kaupungin suostumusta yhtiö ei saa ottaa lisää 
lainaa.  
Suisto Kiinteistöt Oy:n tulee lainan myöntämisen jälkeen antaa Porin 
kaupunginhallitukselle välittömästi ilmoitus omaan toimintaansa olennaisesti 
vaikuttavista muutoksista taloudessaan.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

___________________

Merkitään, että Lauri Kilkku poistui esteellisenä (yhteisöjäävi, Suisto Kiinteistöt Oy:n 
toimitusjohtaja) tämän asian käsittelyn ajaksi.

Merkitään, että Jyrki Levonen poistui esteellisenä (yhteisöjäävi, Suisto Kiinteistöt Oy:n 
hallituksen jäsen) tämän asian käsittelyn ajaksi.

Esteellisyys
Lauri Kilkku, Jyrki Levonen

Kaupunginvaltuusto, 16.09.2024, § 90

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 2.9.2024 § 336

Asian esittely ja aikaisempi käsittely on historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto päättää myöntää Suisto Kiinteistöt Oy:lle antolainan 6.300.000 
euroa. Lainan ehdot ovat edellä esitetyt: laina-aika 15 vuotta, lyhennykset vuosittain, 
annuiteettilyhennys. Lainan korko on 12 kk euribor + 1,20 %. Lainan vakuudeksi 
kaupunki saa edellä esittelyosassa tarkemmin yksilöidyt kiinteistökiinnitykset Sataman 
telakkakiinteistöön 2 x 5.000.000 euroa.
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Kaupunginvaltuusto 16.09.2024

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Kaupunginvaltuusto päättää lisäksi, että lainan myöntämisen ehtona ovat seuraavat:

Kaupunginhallituksella on oikeus tarkistaa tarvittaessa lainan marginaalin 
määrää myöhemmin luokituslaitosten arviointien ja Euroopan komission 
antolainoina myönnettyjen valtiontukia koskevan tiedonannon perusteella.
Yhtiö sitoutuu käyttämään nyt myönnetyn lainan kassalainansa takaisinmaksuun 
Porin kaupungille. Ilman Porin kaupungin suostumusta yhtiö ei saa ottaa lisää 
lainaa.  
Suisto Kiinteistöt Oy:n tulee lainan myöntämisen jälkeen antaa Porin 
kaupunginhallitukselle välittömästi ilmoitus omaan toimintaansa olennaisesti 
vaikuttavista muutoksista taloudessaan.

Kokouskäsittely
Merkitään, että toimialajohtaja Lauri Kilkku, varavaltuutettu Oili Heino, 
kaupunginvaltuuston 1. varapuheenjohtaja Jyrki Levonen sekä valtuutetut Mikko 
Pakkasela ja Anssi Salmi poistuivat esteellisenä tämän asiakohdan käsittelyn ajaksi. 
Kilkku on Suisto Kiinteistöt Oy:n toimitusjohtaja (yhteisöjäävi). Heino, Levonen, 
Pakkasela ja Salmi ovat Suisto Kiinteistöt Oy:n hallituksen jäseniä.

Merkitään, että varavaltuutettu Johanna Siitari oli läsnä kokouksessa tämän 
asiakohdan käsittelyn ajan kello 18.59-19.01.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Esteellisyys
Oili Heino, Lauri Kilkku, Mikko Pakkasela, Anssi Salmi, Jyrki Levonen

Tiedoksi
Suisto Kiinteistöt Oy:n toimitusjohtaja, rahoituspäällikkö
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Kaupunginvaltuusto 16.09.2024

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Keskusvaalilautakunta, § 28,13.08.2024
Kaupunginhallitus, § 335,02.09.2024
Kaupunginvaltuusto, § 91, 16.09.2024

§ 91
Uuden varavaltuutetun määrääminen

PRIDno-2022-3929

Keskusvaalilautakunta, 13.08.2024, § 28

Valmistelijat / lisätiedot:
Iiris Lehti
iiris.lehti@pori.fi

Vaalilain 93 §:n 2 momentin mukaan, jos valtuuston toimikauden aikana 
varavaltuutettujen määrä jää vajaaksi, kunnan keskusvaalilautakunnan on valtuuston 
puheenjohtajan pyynnöstä määrättävä uusia varavaltuutettuja kuntalain 17 §:n 
mukaisesti.

Kuntalain 17 §:n 1 momentin mukaan valtuutetuille valitaan varavaltuutettuja jokaisen 
kuntavaaleissa esiintyneen vaaliliiton, puolueen ja yhteislistan ensimmäisistä 
valitsematta jääneistä ehdokkaista sama määrä kuin valtuutettuja, kuitenkin 
vähintään kaksi.

Kaupunginvaltuusto päätti 10.6.2024 myöntää eron Nelly Pitkäselle valtuutetun 
tehtävästä. Samassa yhteydessä kaupunginvaltuuston puheenjohtaja kutsui 
varavaltuutettu Helvi Wallin valtuutetuksi. Näin ollen Kansallisen Kokoomuksen 
valtuustoryhmän varavaltuutettujen määrä jää vajaaksi. Samassa yhteydessä 
kaupunginvaltuuston puheenjohtaja on pyytänyt keskusvaalilautakuntaa 
määräämään uuden varavaltuutetun.

Kansallisen Kokoomuksen sijaantulojärjestyksessä seuraava henkilö on Mika 
Ruisniemi.

Ehdotus
Esittelijä: Petri Reponen

Keskusvaalilautakunta päättää määrätä Mika Ruisniemen Kansallisen Kokoomuksen 
valtuustoryhmän 13. varavaltuutetuksi.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 02.09.2024, § 335

Valmistelijat / lisätiedot:
Iiris Lehti
iiris.lehti@pori.fi
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Kaupunginvaltuusto 16.09.2024

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Keskusvaalilautakunta on 13.8.2024 pitämässään kokouksessa määrännyt vaalilain 
(714/1998) 93 §:n mukaisesti Kansallisen Kokoomuksen valtuustoryhmän uudeksi 
varavaltuutetuksi Mika Ruisniemen.

Tarkemmat tiedot päätöksestä löytyy asian historiatiedoista.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että kaupunginvaltuusto 
merkitsee tiedoksi keskusvaalilautakunnan päätöksen uuden varavaltuutetun 
määräämisestä.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginvaltuusto, 16.09.2024, § 91

Keskusvaalilautakunta on 13.8.2024 pitämässään kokouksessa määrännyt vaalilain 
(714/1998) 93 §:n mukaisesti Kansallisen Kokoomuksen valtuustoryhmän uudeksi 
varavaltuutetuksi Mika Ruisniemen.

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 2.9.2024 § 335.

Tarkemmat tiedot päätöksestä löytyy asian historiatiedoista.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tiedoksi keskusvaalilautakunnan päätöksen uuden 
varavaltuutetun määräämisestä.

Päätös
Merkittiin tiedoksi.
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Kaupunginvaltuusto 16.09.2024

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Kaupunginhallitus, § 350,09.09.2024
Kaupunginvaltuusto, § 92, 16.09.2024

§ 92
Eroanomus Satakunnan käräjäoikeuden lautamiehen tehtävästä

PRIDno-2024-3292

Kaupunginhallitus, 09.09.2024, § 350

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Kaupunginvaltuusto on päätöksellään 16.8.2021 § 172 valinnut valtuustokaudeksi 
2021-2025 Satakunnan käräjäoikeuteen 15 lautamiestä.

Harry Guillot on jättänyt eroanomuksen 13.3.2024 käräjäoikeuden lautamiehen 
tehtävästä. Eroanomuksen perusteena on muutto paikkakunnalta.

Asian käsittely on kestänyt, koska lomakejärjestelmässä on ollut virhe, joka on estänyt 
eroanomusten saapumisen käsittelyyn.

Lain käräjäoikeuden lautamiehistä 4 §:n mukaan kunnanvaltuusto valitsee 
lautamiehet valtuuston toimikautta vastaavaksi ajaksi. 

Lain käräjäoikeuden lautamiehistä 2 §:n mukaan lautamiehen tulee olla 
käräjäoikeuden tuomiopiiriin kuuluvassa kunnassa asuva Suomen kansalainen, joka ei 
ole konkurssissa, jonka toimintakelpoisuutta ei ole rajoitettu ja jota on pidettävä 
sopivana toimimaan lautamiehenä. Lautamieheksi ei saa valita henkilöä, joka on alle 
25-vuotias tai joka on täyttänyt 65 vuotta. Lautamiehenä ei saa olla henkilö, jolla on 
virka yleisessä tuomioistuimessa tai Rikosseuraamuslaitoksessa taikka joka virassaan 
suorittaa ulosottotehtäviä, rikosten esitutkintaa taikka tulli- tai poliisivalvontaa, eikä 
myöskään syyttäjä, asianajaja taikka muu ammatikseen asianajoa harjoittava henkilö.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, toimialajohtaja, elinvoima- ja ympäristötoimiala

Kaupunginhallitus päättää ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että kaupunginvaltuusto:

myöntää Harry Guillotille eron Satakunnan käräjäoikeuden lautamiehen 
tehtävästä
valitsee Harry Guillotin tilalle uuden Satakunnan käräjäoikeuden lautamiehen.

Kaupunginhallitus päättää tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 16.09.2024, § 92
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Kaupunginvaltuusto 16.09.2024

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 9.9.2024 § 350.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely on historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto päättää:

myöntää Harry Guillotille eron Satakunnan käräjäoikeuden lautamiehen 
tehtävästä
valita Harry Guillotin tilalle uuden Satakunnan käräjäoikeuden lautamiehen.

Kokouskäsittely
Valtuutettu Laura Pullinen ehdotti, että Satakunnan käräjäoikeuden uudeksi 
lautamieheksi valitaan Tommi Ojala.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti yksimielisesti:

myöntää Harry Guillotille eron Satakunnan käräjäoikeuden lautamiehen 
tehtävästä
valita Harry Guillotin tilalle uudeksi Satakunnan käräjäoikeuden lautamieheksi 
Tommi Ojalan.

Tiedoksi
Nimetyt henkilöt, Satakunnan käräjäoikeus
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Kaupunginvaltuusto 16.09.2024

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Kaupunginvaltuusto, § 41,29.04.2024
Tekninen lautakunta, § 127,20.08.2024
Sivistyslautakunta, § 113,27.08.2024
Kaupunginhallitus, § 351,09.09.2024
Kaupunginvaltuusto, § 93, 16.09.2024

§ 93
Vähärauman alueen lasten turvallisen koulutien takaamiseksi alueelle suojatiekorotuksia, 
valtuustoaloite, valtuutettu Heidi Sakari

PRIDno-2024-1792

Kaupunginvaltuusto, 29.04.2024, § 41

Valtuutettu Heidi Sakari jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

”Vähärauman alueen lasten turvallisen koulutien takaamiseksi alueelle 
suojatiekorotuksia 

 Vähärauman alueella asuu paljon lapsia, jotka kulkevat vilkkaimpaan aikaan aamusta 
ja iltapäivällä kouluun sekä päiväkotiin. Näinä ruuhka-aikoina etenkin Professorintien
/Kaaritien suojatien korotus auttaisi autoilijoita hiljentämään ja näin ollen takaisi 
lapsille turvallisemman koulumatkan. Alueella olisi muutoinkin hyvä kartoittaa 
suojatiekorotusten paikkoja. 

Heidi Sakari 

Perussuomalaiset 

Pori 29.4.2024”

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

____

Merkitään, että seuraavaksi palattiin käsittelemään asiakohtaa § 31.

Tekninen lautakunta, 20.08.2024, § 127

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen, Eija Riihimäki
johanna.jokelainen@pori.fi, eija.riihimaki@pori.fi
hallintopäällikkö, Liikenneinsinööri

VALTUUSTOALOITE
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Kaupunginvaltuusto 16.09.2024

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Porin Perussuomalaisten valtuustoryhmän edustajan toimesta on tehty aloite, jossa 
esitetään, että Vähärauman alueelle toteutettaisiin suojatiekorotuksia lasten 
turvallisen koulutien takaamiseksi.

Valtuustoaloitteessa todetaan seuraavaa: ”Vähärauman alueella asuu paljon lapsia, 
jotka kulkevat vilkkaimpaan aikaan aamusta ja iltapäivällä kouluun sekä päiväkotiin. 
Näinä ruuhka-aikoina etenkin Professorintien/Kaaritien suojatien korotus auttaisi 
autoilijoita hiljentämään ja näin ollen takaisi lapsille turvallisemman koulumatkan. 
Alueella olisi muutoinkin hyvä kartoittaa suojatiekorotusten paikkoja.”

TEKNISEN TOIMIALAN LAUSUNTO VALTUUSTOALOITTEESEEN:

Tekninen toimiala pitää hyvänä, että lasten koulumatkaturvallisuuteen kiinnitetään 
huomiota ja että sen parantamiseksi tehdään aloitteita. Teknisen toimialan 
Infrayksiköllä on vuosittain investointiohjelmassa varattuna rahaa 
liikenneturvallisuuden parantamiseksi. Toimenpiteet valikoidaan muun muassa 
saapuneiden aloitteiden, liikenneonnettomuustilastojen, tehtyjen liikennemäärä- ja 
ajonopeuslaskentojen sekä asiantuntija-arvioiden perusteella.

Vähärauman koulun ympäristössä on viime vuosina tehty useita 
koulumatkaturvallisuuteen tähtääviä toimenpiteitä. Länsiväylän rakentamisen 
yhteydessä Länsiväylälle toteutettiin kevyen liikenteen alikulku Tuorsniemen alueen 
lasten koulureitin turvaamiseksi. Samassa yhteydessä läpiajo Vähäraumantieltä 
Pörkkinäistentielle katkaistiin, Länsiväylän puolelle toteutettiin saattopysäköintialue 
sekä Vähärauman koulun ympäristön sivukaduille asetettiin 30 km/h 
aluenopeusrajoitus. Kaaritien risteyksessä Professorintien ylittävän suojatien kohdalla 
nopeusrajoitusta alennettiin ja suojatien havaittavuutta parannettiin toteuttamalla 
ajorataan heräteraidat sekä suojatiemerkkeihin huomiovarret.

Infrajohtamisen toimintayksikön suunnittelutiimissä on vuosien 2023-2024 aikana 
laadittu suunnitelmat Vähäraumantien – Noukantien liittymä- ja suojatiekorotuksesta 
sekä Professorintien – Länsiväylän – Pörkkinäistentien liikenneympyrästä sekä 
liittymäalueen alennetusta nopeusrajoituksesta. Molempien toteutus on esitetty 
vuoden 2025 investointiohjelmaan.

Porin liikennefoorumi on kesäkuussa 2024 katselmoinut Professorintien – Kaaritien 
risteyksessä olevan suojatien ja pohtinut mahdollisia vaihtoehtoja 
liikenneturvallisuuden parantamiseksi. Yhtenä vaihtoehtona on noussut esille 
mahdollinen Professorintien – Kaaritien liittymäkorotus, jossa olisi myös suojatie 
mukana. Tekninen toimiala pitää perusteltuna tutkia mahdollisuutta liittymän ja 
suojatien korottamiseksi, ja on ottanut sen suunnitteluohjelmaan vuosille 2024-2025. 
Mahdollinen toteutusvuosi olisi aikaisintaan 2026.

Myös muiden Vähärauman koulun lähellä olevien suojateiden liikenneturvallisuuden 
parantamistarvetta seurataan ja tarpeen vaatiessa tutkitaan ja suunnitellaan 
tarkemmin. Tekninen toimiala haluaa kuitenkin muistuttaa, että liikenneturvallisuutta 
voidaan parantaa muillakin keinoin kuin korotuksilla, jotka eivät Porin savisella 
maaperällä ole aina välttämättä paras ratkaisu.

Ehdotus
Esittelijä: Markku Koppelomäki, toimialajohtaja, tekninen toimiala
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Kaupunginvaltuusto 16.09.2024

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Tekninen lautakunta päättää antaa edellä esitetyn lausunnon valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Sivistyslautakunta, 27.08.2024, § 113

Valmistelijat / lisätiedot:
Kirsi Nuorsaari
kirsi.nuorsaari@pori.fi

Kaupunginhallitus on pyytänyt sivistyslautakunnalta lausuntoa valtuustoaloitteeseen 
“Vähärauman alueen lasten turvallisen koulutien takaamiseksi alueelle 
suojatiekorotuksia”. Valtuustoaloitteessa esitetään Vähärauman alueelle 
suojatiekorotuksia Vähärauman alueen lasten turvallisen koulutien takaamiseksi.  

Koulumatkojen turvallisuus on tärkeää erityisesti alueen oppilaiden koulumatkojen 
kannalta. Koulumatkojen kulkeminen kävellen tai polkupyörällä tukee muun 
muassa kaupungin hiilineutraaliustavoitteita ja edesauttaa fyysisen kunnon 
ylläpitämistä ja parantamista. Oppilaiden fyysisen kunnon lisääminen on muun 
muassa 5.- ja 8. -luokkalaisille tehtävien MOVE!-mittaustulosten valossa tärkeää. 
Koulumatkojen taittamisen ohella parantunut liikenneturvallisuus hyödyntää kaikkia 
alueella liikkuvia. Vähärauman koulun rehtorilta on myös pyydetty palautetta 
valtuustoaloitteeseen. Koulu kannattaa korotuksia, jotka lisäävät alueen 
liikenneturvallisuutta.   

Sivistyslautakunnalla ei ole asiantuntijuutta arvioida suojatiekorostuksen sijaintia tai 
mahdollisuutta sijoittaa niitä toivottuihin paikkoihin, vaan asia kuuluu teknisen 
toimialan vastuulle. Sivistyslautakunta pitää tärkeänä huolehtia sekä Vähärauman 
alueen että koko kaupungin osalta liikenneturvallisuudesta. On myös tärkeää 
kannustaa oppilaita, huoltajia ja henkilökuntaa liikkumaan koulu- ja työmatkat 
kävellen tai pyöräillen. Koulujen tulee myös osana kasvatustyötään kiinnittää 
erityistä huomiota liikenneturvallisuusasioihin.  

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta päättää antaa oheisen lausunnon kaupunginhallitukselle.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 09.09.2024, § 351

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö
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Kaupunginvaltuusto 16.09.2024

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Valtuutettu Heidi Sakari jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 29.4.2024 § 
41 Vähärauman alueen lasten turvallisen koulutien takaamiseksi alueelle 
suojatiekorotuksia -valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti asian 
kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 
6.5.2024 § 202 pyytää sivistyslautakunnan ja teknisen lautakunnan lausunnot.

Sivistyslautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 27.8.2024 § 113.

Tekninen lautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 20.8.2024 § 127.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely ovat historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, toimialajohtaja, elinvoima- ja ympäristötoimiala

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 16.09.2024, § 93

Valtuutettu Heidi Sakari jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 29.4.2024 § 
41 Vähärauman alueen lasten turvallisen koulutien takaamiseksi alueelle 
suojatiekorotuksia -valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti asian 
kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 
6.5.2024 § 202 pyytää sivistyslautakunnan ja teknisen lautakunnan lausunnot.

Sivistyslautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 27.8.2024 § 113.

Tekninen lautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 20.8.2024 § 127.

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 9.9.2024 § 351.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely ovat historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi 
vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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Kaupunginvaltuusto 16.09.2024

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Kaupunginvaltuusto, § 40,29.04.2024
Sivistyslautakunta, § 116,27.08.2024
Kaupunginhallitus, § 353,09.09.2024
Kaupunginvaltuusto, § 94, 16.09.2024

§ 94
Porin kaupungin on säilytettävä toisen asteen koulutuksen maksuttomuus, valtuustoaloite, 
useat valtuustoryhmät

PRIDno-2024-1791

Kaupunginvaltuusto, 29.04.2024, § 40

Sosiaalidemokraattien Porin valtuustoryhmä, Vasemmistoliiton Porin valtuustoryhmä, 
Porin Vihreiden valtuustoryhmä sekä Liike Nytin Porin valtuustoryhmä jättivät 
valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

”Porin kaupungin on säilytettävä toisen asteen koulutuksen maksuttomuus

Maksuton toinen aste otettiin käyttöön valtakunnallisesti elokuussa 2021 ja samalla 
oppivelvollisuus nousi 18 ikävuoteen. Oppivelvollisille myönnettiin maksuttomat 
oppimateriaalit sen vuoden loppuun asti, jona nuori täyttää 20 vuotta. Muutoksen 
ansiosta jokainen nuori sai lukion tai ammatillisen koulutuksen tutkinnon suoritettua 
riippumatta perheen taloudellisesta tilanteesta. 

Pelkän peruskoulun oppimäärän suorittaneiden työllisyysaste on noin 45 prosenttia, 
kun jo toisen asteen tutkinnon suorittaneilla työllisyysaste nousee yli 70 prosenttiin. 
Toisen asteen tutkinnon suorittaminen edistää siis merkittävästi myös työllistymistä ja 
osallistumista yhteiskuntaan.

Nyt Petteri Orpon hallitus on kehysriihessään päättänyt rajata toisen asteen 
maksuttomuutta sen vuoden loppuun, kun nuori täyttää 18 vuotta. Hallituksen päätös 
tarkoittaa, että toisen asteen opinnot tulisivat maksullisiksi kesken opintojen, 
useimmille viimeisen vuoden osalta. Tämä romuttaisi nykyisen maksuttoman toisen 
asteen mallin ennen kuin yksikään sen piirissä aloittanut opiskelija ehtii valmistua 
esimerkiksi ylioppilaaksi. 

Toimenpiteet ovat käytännössä vaikeasti toteutettavia, hallinnollisesti raskaita ja niillä 
tavoitellaan valtakunnallisesti vain 12 miljoonan euron vuosittaista säästöä, mutta 
niiden vaikutukset opiskelijoille ovat kohtuuttomat. 

Päätös tarkoittaisi sitä, että muun muassa oppimateriaalien, ylioppilaskokeiden ja 
ammatillisen puolen työvälineiden hinta voi siirtyä nuoren itsensä maksettavaksi 
kesken opintojen. Malli olisi paitsi monimutkainen, myös eriarvoistava: 
oppimateriaaleista koituvat lisäkulut osuvat erityisesti niihin nuoriin ja perheisiin, 
joihin myös asumistuen ja muun sosiaaliturvan leikkaukset ovat jo kohtuuttomasti 
osuneet. Riskinä on, että maksullisuuden alkaessa opinnot keskeytetään erityisen 
herkässä ikävaiheessa toisen asteen ollessa kesken. Tämä ei palvele tavoitetta nostaa 
Suomen koulutustasoa, eikä etenkään vähennä nuorten syrjäytymisriskiä, 
pahoinvointia tai mielenterveyskriisiä.

Maksuttomuus vaikuttaa koulutuksen tasa-arvon toteutumiseen ja vähentää 
eriarvoisuutta. Vuoden 2022 Lukiolaisbarometrin mukaan 45 prosenttia ensimmäisen 
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vuoden opiskelijoista koki maksuttomuuden vaikuttaneen lukioon hakeutumiseen. 
Maksuttomuus on vaikuttanut päätökseen erityisesti opiskelijoilla, joiden 
vanhemmista vähintään toinen on työtön, kumpikaan vanhemmista ei ole 
korkeakoulutettuja tai joiden äidinkieli on muu kuin suomi. 

Porin ei tule toimeenpanna hallituksen päätöstä, vaan jatkaa maksuttomien 
oppimateriaalien tarjoamista toisen asteen loppuun asti. Porin kaupungille maksuton 
toinen aste tuo pito- ja vetovoimaa nuorten ja lapsiperheiden näkökulmasta.

Valtuuston työjärjestyksen suomin oikeuksin esitämme, että 

1) Porin kaupunki pyrkii vaikuttamaan valtiolliseen päätöksentekoon toisen asteen 
koulutuksen maksuttomuuden turvaamiseksi. 

2) Porin kaupunki jatkaa maksuttomuutta nuorille järjestämässään toisen asteen 
koulutuksessa koko tutkinnon ajan, mikäli valtio toteuttaa kehysriihessä päätetyt 
koulutusleikkaukset, ja huomioi asian vuoden 2025 talousarvion valmistelussa.

 

SDP:n Porin valtuustoryhmä

Vasemmistoliiton Porin valtuustoryhmä

Porin Vihreiden valtuustoryhmä sekä 

Liike Nytin Porin valtuustoryhmä”

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Sivistyslautakunta, 27.08.2024, § 116

Valmistelijat / lisätiedot:
Konsta Kivistö
konsta.kivisto@pori.fi
suunnittelija

Kaupunginhallitus on pyytänyt sivistyslautakunnalta lausuntoa valtuustoaloitteeseen 
“Porin kaupungin on säilytettävä toisen asteen koulutuksen maksuttomuus”. 
Valtuustoaloitteessa esitetään, että 1) Porin kaupunki pyrkii vaikuttamaan valtiolliseen 
päätöksentekoon toisen asteen koulutuksen maksuttomuuden turvaamiseksi ja 2) 
Porin kaupunki jatkaa maksuttomuutta nuorille järjestämässään toisen asteen 
koulutuksessa koko tutkinnon ajan, mikäli valtio toteuttaa kehysriihessä päätetyt 
koulutusleikkaukset, ja huomioi asian vuoden 2025 talousarvion valmistelussa. 

Porin kaupungin sivistystoimialan toimialajohtaja, opetusyksikön päällikkö ja lukion 
rehtori ovat keskustelleet asiasta omissa verkostoissaan ja pyrkineet vaikuttamaan 
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siihen, ettei maksuttomuutta rajattaisi. Sama linja on ollut suurella osalla koulutuksen 
järjestäjiä. Äskettäin käyttöön otetun maksuttomuuden romuttaminen kaavaillulla 
tavalla olisi todella työläs koulutuksen järjestäjälle ja romuttaisi opiskelijoiden 
yhdenvertaisuutta. Lisäksi se saattaisi johtaa lukioiden väliseen epäterveeseen 
kilpailutilanteeseen. Asiaa on käsitelty Porin lukion opiskelijakunnan hallituksen 
kanssa, ja heidän näkemyksensä mukaan maksuttomuus pitää ehdottomasti säilyttää. 

Tällä hetkellä näyttää siltä, että hallituksen esitystä ei oppimateriaalien 
maksuttomuudesta ole tulossa. Valtiovarainministeriön ehdotus valtion ensi vuoden 
budjetiksi (hallituksen budjettineuvotteluja ja syyskuun budjettiriihtä varten) julkaistiin 
9.8. ja sen mukaan maksuttoman oppimateriaalin rajaamista koskeva säästö 
korvataan vastaavansuuruisin vähennyksin toisen asteen koulutuksen 
hankerahoituksesta ja ammatillisen koulutuksen strategiarahoituksesta. (https://vm.fi/-
/valtiovarainministerion-budjettiehdotus-vuodelle-2025) 

Sivistystoimialalla on lähdetty siitä, että toisen asteen maksuttomuuteen liittyvät 
säädökset säilyvät ennallaan vuonna 2025, ja tämä asia on huomioitu ensi vuoden 
talouden suunnittelussa. Mikäli valtio kaikesta huolimatta toteuttaisi rajauksia toisen 
asteen maksuttomuuteen sivistyslautakunta kannattaa sitä, että Porissa jatketaan 
nykysäädösten mukaista maksuttomuutta ja siihen tarvittavat resurssit sisällytetään 
sivistystoimialan talousarvioon.

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta päättää antaa oheisen lausunnon valtuustoaloitteesta 
kaupunginhallitukselle.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 09.09.2024, § 353

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Useat valtuustoryhmät jättivät kaupunginvaltuuston kokouksessa 29.4.2024 § 40 Porin 
kaupungin on säilytettävä toisen asteen koulutuksen maksuttomuus -
valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen 
valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 6.5.2024 § 202 pyytää 
sivistyslautakunnan lausunnon.

Sivistyslautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 27.8.2024 § 116.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely ovat historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, toimialajohtaja, elinvoima- ja ympäristötoimiala
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Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetun lausunnon tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 16.09.2024, § 94

Useat valtuustoryhmät jättivät kaupunginvaltuuston kokouksessa 29.4.2024 § 40 Porin 
kaupungin on säilytettävä toisen asteen koulutuksen maksuttomuus -
valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen 
valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 6.5.2024 § 202 pyytää 
sivistyslautakunnan lausunnon.

Sivistyslautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 27.8.2024 § 116.

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 9.9.2024 § 353.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely ovat historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tehdyt toimenpiteet ja annetun lausunnon tiedoksi 
vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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§ 95
Muutos valtuustoryhmän puheenjohtajistoon

PRIDno-2024-86

Kaupunginvaltuusto merkitsi päätöksellään 12.2.2024 § 6 valtuustoryhmien 
puheenjohtajistoa ja sihteeriä koskevat ilmoitukset tiedoksi.

Vasemmistoliiton Porin valtuustoryhmä on 13.9.2024 saapuneella ilmoituksella 
ilmoittanut, että valtuustoryhmän uudeksi varapuheenjohtajaksi Mika Ahon tilalle on 
valittu Jaakko Jäntti.

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto merkitsee ilmoituksen tiedoksi.

Päätös
Merkittiin tiedoksi.

Tiedoksi
Hallintopalvelut/LUMU-tiimi, tarkastustoimi, viestintäyksikkö/Kalle Aaltonen
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§ 96
Naturisteille tarkoitetun alueen perustaminen Poriin, valtuustoaloite, valtuutettu Christa 
Lahto

PRIDno-2024-3636

Valtuutettu Christa Lahto jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

"Porin kaupunginvaltuusto

—————————————

Aloite 16.9.2024

—————————————

Naturisteille tarkoitetun alueen perustaminen Poriin

—————————————

Esitän, että Porin kaupunki valmistelee ja selvittää mahdollisuuden ”nakurannan 
palauttamiseksi uniikkiin ja outoon” Poriin.

Naturistiranta on aikoinaan perustettu Porin Yyteriin kaupunginvaltuutetun aloitetta 
seuranneella kaupunginvaltuuston päätöksellä 1990-luvulla, valitettavasti se 
lakkautettiin nopeasti ilman tarkoituksenmukaisia tutkimuksia virkamiespäätöksellä 
2020-luvulla.

Naturisteille tarkoitettu erityisalue sopisi hyvin kaupungin imagoon ja lisää 
tulevaisuudessa alueelle kaivattujen matkailijoiden määrää.

Aikaisempi alue toimi hyvin pitkän aikaa, ainoa puute oli selkeämmät: opasteet, 
tiedotteet, säännöt ja aluerajaukset.

Aloitettaessa selvitystyötä on otettava huomioon myös vaihtoehtoisesti muut 
sopivaksi katsottavat sijainnit naturistirannan tai -alueen sijoittamiseksi Poriin, mikäli 
entisen erinomaisen sijainnin alueen käyttö todettaisiin syystä tai toisesta 
mahdottomaksi.

Sijainteja pohtiessa tulisi ottaa huomioon saavutettavuus ja soveltuvuus ympäristöön 
sekä sen tarpeisiin. Sijainnin vaihtoehtojen vertailussa on korostettava myös sijainnin 
vaikutusta alueella tapahtuvaan muuhun toimintaan nähden, vaikutuksia alueen 
elävöittämiseen sekä erityisesti yritystoiminta.

Suomessa on tällä hetkellä vain 2 naturistirantaa, kun muissa Pohjoismaissa, kuten 
Ruotsissa on 10 naturistileirintäaluetta ja 70 naturistirantaa. Tanska taasen ilmoittaa 
naturismin olevan luvallista kaikkialla ja merkattuja rantoja ja leirintäalueita on 
kymmenittäin. Keskisessä Euroopassa nykytilanne on edelleen Skandinaviaa 
suvaitsevampi.

Porissa 16.9.2024

Liike Nyt

Christa Lahto"
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Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Tiedoksi
Kaupunginhallitus
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§ 97
Aurinkoenergian rakentamisen periaatteet, valtuustoaloite, valtuutettu Viliina Välimäki

PRIDno-2024-3637

Valtuutettu Viliina Välimäki jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

"Valtuustoaloite

16.9.2024

Aurinkoenergian rakentamisen periaatteet

Aurinkovoimarakentaminen on kunnissamme vasta alkuvaiheessa, eikä sen suhteen 
ole vielä luotu selkeitä käytäntöjä. On tärkeää miettiä nämä periaatteet huolellisesti 
ennen luvituksen aloittamista, jotta vältetään virheet, joita ei voida myöhemmin 
peruuttaa. Aurinkoenergian hyödyntäminen on tärkeä askel kohti kestävää ja 
ympäristöystävällistä energiantuotantoa. Meidän on kuitenkin varmistettava, että 
aurinkovoiman rakentaminen tapahtuu kestävällä tavalla ympäristövaikutusten 
minimoimiseksi ja luonnon monimuotoisuuden säilyttämiseksi.

Esitän, että Poriin laaditaan periaatteet, joiden mukaan aurinkovoimaa rakennetaan 
kestävällä ja vastuullisella tavalla. Periaatteisiin tulee kirjata, että aurinkovoimaloiden 
rakentamisessa tulee hyödyntää ensisijaisesti joutomaita, valmiita hakkuualueita ja 
muita vähäarvoisia maita, jotta vältetään metsien kaataminen ja luonnon 
monimuotoisuuden heikentäminen.

Porissa, 16.9.2024

Viliina Välimäki"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Tiedoksi
Kaupunginhallitus
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§ 98
Reposaaren urheilukentän kunnostus ja Porin muiden lähiliikuntapaikkojen 
kuntokartoitus, valtuustoaloite, valtuutettu Heidi Sakari

PRIDno-2024-3638

Valtuutettu Heidi Sakari jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

"Valtuustoaloite

Reposaaren urheilukentän kunnostus ja Porin muiden lähiliikuntapaikkojen 
kuntokartoitus

Reposaaren urheilukenttä on päässyt rapistumaan erittäin huonoon kuntoon. 
Katsomon penkit ovat lahot ja rikkinäiset. Juoksurata ja pituushyppy alue kasvaa 
heinää eikä kovin hyvin enää erotu nurmialueelta. 

Lähiliikuntapaikkana Reposaaren urheilukenttä on alueen asukkaille, urheiluseuralle 
ja koululle tärkeä liikuntapaikka. Urheilukentän kunnostus ei kustannuksiltaan 
varmasti olisi iso investointi. Kunnostus saattaisi edistää kentän käyttöä sekä aktivoida 
kentälle enemmän käyttöä. Lisäksi kunnostettu urheilukenttä voi aktivoida ihmisiä 
liikkumaan ja näin ollen lisätä hyvinvointia.

Porin kaupungin tulisi myös kartoittaa lähiliikuntapaikkojen kuntoa ja mahdollisia 
kunnostustarpeita. Lähiliikuntapaikkojen hyvä kunto tukee lasten- ja nuorten, sekä 
urheiluseurojen toimintaa sekä edistää kaupunkilaisten terveyttä ja hyvinvointia.

Heidi Sakari

Perussuomalaiset

Pori 16.9.2024"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Tiedoksi
Kaupunginhallitus
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§ 99
Vähennetään lasten, perheiden ja henkilökunnan sairaspäiviä päiväkodeissa 
ilmanpuhdistimilla, valtuustoaloite, Porin vihreä valtuustoryhmä, ensimmäinen 
allekirjoittaja valtuutettu Laura Pullinen

PRIDno-2024-3639

Porin vihreä valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Laura Pullinen 
jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

"Valtuustoaloite: Vähennetään lasten, perheiden ja henkilökunnan sairaspäiviä 
päiväkodeissa ilmanpuhdistimilla

Juuri valmistunut ja tuloksistaan raportoinut E3-tutkimushanke selvitti, miten 
päiväkodin ilman tehokkaampi puhdistaminen vaikuttaa lasten ja henkilökunnan 
sairastavuuteen sekä päivähoidossa olevien lasten vanhempien työpoissaoloihin. 
Tulokset ovat erittäin lupaavia: helsinkiläisissä päiväkodeissa, joissa ilmaa 
puhdistettiin ilmanpuhdistimilla, lasten sairastavuus aleni peräti 18 prosenttia. 

Esitämme, että Porin kaupunki perehtyy E3-tutkimushankkeen tuloksiin, kartoittaa 
kiinteistöjen ilmanvaihdon nykytilanteen ja toimivuuden sekä ryhtyy tarvittaviin 
toimenpiteisiin päiväkotien tehokkaamman ilman puhdistamiseksi lasten, perheiden 
ja varhaiskasvatuksen henkilökunnan sairastavuuden vähentämiseksi ja hyvinvoinnin 
lisäämiseksi.

Jokaiselle perheelle tuttu lasten infektiokierre aiheuttaa vanhemmille huomattavaa 
taloudellista, henkistä ja jopa fyysistä rasitusta. Taudit leviävät päiväkodissa lapselta 
toiselle ja sairastuttavat myös varhaiskasvatuksen henkilökuntaa ja perheenjäseniä. 
Sairastelu kuuluu ikään, mutta tautien leviämistä voidaan ja pitää myös ehkäistä.

Pienet lapset sairastavat useita viikkoja vuodessa: leikki-ikäiset keskimäärin 10-13 
yhdestä kolmeen viikkoon kestävää tarttuvaa infektiota vuodessa ja 1–3-vuotiaat 
lapset 5–8 flunssaa vuodessa, vatsataudit päälle. Tämän myötä myös päiväkotien 
henkilökunta sairastaa paljon ja lasten vanhemmille kertyy poissaoloja työstä.

Sairastamisen vähentäminen lisäisi siis paitsi lasten, vanhempien ja henkilökunnan 
hyvinvointia ja helpottaisi arkea, toisi merkittäviä säästöjä sijaistarpeen vähetessä ja 
vanhempien päästessä töihin.

Ilmanpuhdistimien hinta tulee moninkertaisena takaisin, jos päiväkotien 
sijaisjärjestelyjä saadaan vähennettyä. Ilmanpuhdistimien käyttö on helppo ja 
innovatiivinen tapa vahvistaa Poria lapsiystävällisenä kuntana.

Lisää E3 tutkimuksesta: https://www.pandemicresponse.fi/post/ilmanpuhdistus-
 vahentaa-paivakotilasten-sairastamista

Porissa 16.9.2024

Porin vihreä valtuustoryhmä

Laura Pullinen, puheenjohtaja

Mika Tuhkanen, sihteeri"
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Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Tiedoksi
Kaupunginhallitus
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Kunnallisvalitus
§90, §92

Kunnallisvalitusohje
Tähän päätökseen haetaan muutosta kunnallisvalituksella.

Valitusoikeus
Päätökseen saa hakea muutosta:

se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai etuun 
päätös välittömästi vaikuttaa (asianosainen), sekä
kunnan jäsen.

Valitusaika
Kunnallisvalitus on tehtävä 30 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista.

Valitus on toimitettava valitusviranomaiselle viimeistään valitusajan viimeisenä 
päivänä ennen valitusviranomaisen aukioloajan päättymistä.

Asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, seitsemän 
päivän kuluttua kirjeen lähettämisestä. Käytettäessä tavallista sähköistä tiedoksiantoa 
asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, kolmantena 
päivänä viestin lähettämisestä. 

Kunnan jäsenen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemän päivän kuluttua 
siitä, kun pöytäkirja on nähtävänä yleisessä tietoverkossa.

Tiedoksisaantipäivää ei lueta valitusaikaan. Jos valitusajan viimeinen päivä on 
pyhäpäivä, itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai juhannusaatto tai arkilauantai, saa 
valituksen tehdä ensimmäisenä arkipäivänä sen jälkeen.

Valitusperusteet

Kunnallisvalituksen saa tehdä sillä perusteella, että

päätös on syntynyt virheellisessä järjestyksessä,
päätöksen tehnyt viranomainen on ylittänyt toimivaltansa tai
päätös on muuten lainvastainen.

Valittajan tulee esittää valituksen perusteet valitusviranomaiselle ennen valitusajan 
päättymistä.

Valitusviranomainen
Kunnallisvalitus tehdään Turun hallinto-oikeudelle. 

Postiosoite:               PL 32, 20101 Turku
Käyntiosoite:             Sairashuoneenkatu 2-4
Sähköpostiosoite:     turku.hao@oikeus.fi
Faksinumero:            029 56 42414
Puhelinnumero:         029 56 42400
Valituksen voi tehdä myös hallinto- ja erityistuomioistuinten asiointipalvelussa 
osoitteessa https://asiointi.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet.

Valituksen muoto ja sisältö
Valitus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää vaatimuksen 
kirjallisesta muodosta.
Valituksessa on ilmoitettava:
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1.  
2.  

3.  
4.  

1.  
2.  

3.  

päätös, johon haetaan muutosta (valituksen kohteena oleva päätös);
miltä kohdin päätökseen haetaan muutosta ja mitä muutoksia siihen vaaditaan 
tehtäväksi (vaatimukset);
vaatimusten perustelut;
mihin valitusoikeus perustuu, jos valituksen kohteena oleva päätös ei kohdistu 
valittajaan.

Valituksessa on lisäksi ilmoitettava valittajan nimi ja yhteystiedot. Jos puhevaltaa 
käyttää valittajan laillinen edustaja tai asiamies, myös tämän yhteystiedot on 
ilmoitettava. Yhteystietojen muutoksesta on valituksen vireillä ollessa ilmoitettava 
viipymättä hallintotuomioistuimelle.
Valituksessa on ilmoitettava myös se postiosoite ja mahdollinen muu osoite, johon 
oikeudenkäyntiin liittyvät asiakirjat voidaan lähettää (prosessiosoite). Mikäli valittaja 
on ilmoittanut enemmän kuin yhden prosessiosoitteen, voi hallintotuomioistuin valita, 
mihin ilmoitetuista osoitteista se toimittaa oikeudenkäyntiin liittyvät asiakirjat.
Valitukseen on liitettävä:

valituksen kohteena oleva päätös valitusosoituksineen;
selvitys siitä, milloin valittaja on saanut päätöksen tiedoksi, tai muu selvitys 
valitusajan alkamisen ajankohdasta;
asiakirjat, joihin valittaja vetoaa vaatimuksensa tueksi, jollei niitä ole jo 
aikaisemmin toimitettu viranomaiselle.

Oikeudenkäyntimaksu
Muutoksenhakuasian vireille panijalta peritään oikeudenkäyntimaksu sen mukaan 
kuin tuomioistuinmaksulaissa (1455/2015) säädetään. 

Linkki lakiin: https://www.finlex.fi/fi/laki/ajantasa/2015/20151455?search%5Btype%
5D=pika&search%5Bpika%5D=tuomioistuinmaksulaki#P5

Pöytäkirja
Päätöstä koskevia pöytäkirjan otteita ja liitteitä voi pyytää Porin kaupungin 
kirjaamosta.

Postiosoite:              PL 121, 28101 Pori
Käyntiosoite:            Porin yhteinen palvelupiste, Yrjönkatu 6
Sähköpostiosoite:    kirjaamo@pori.fi
Faksinumero:           (02) 634 9417
Puhelinnumero:        (02) 621 1100

Palvelupisteen aukioloajat
maanantai               10 - 16
tiistai-torstai              8 - 16
perjantai                   8 - 15

Pöytäkirja on viety nähtäväksi yleiseen tietoverkkoon toimielimen päättämän 
aikataulun mukaisesti.

Asianosaiselle lähetettyyn pöytäkirjaotteeseen muutoksenhakuohjeineen on merkitty 
lähettämispäivä sekä pöytäkirjan nähtävilläolopäivä. 
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Muutoksenhakukielto
§87, §88, §89, §91, §93, §94, §95, §96, §97, §98, §99

Muutoksenhakukielto
Päätöksestä ei kuntalain 136 §:n perusteella saa tehdä oikaisuvaatimusta tai 
kunnallisvalitusta.
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